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Infrastructuur jeugdhuizen  -  Stand van zaken

In de Krant van West-Vlaanderen van donderdag 20 februari 2020 stond het artikel 
‘Jeugdhuis UzUz onmiddellijk gesloten door stabiliteitsproblemen’.

Daarin staat het volgende:

“Jeugdhuis UzUz in de Brugsebaan moet per direct sluiten. Dat heeft de stad beslist na 
een negatief stabiliteitsonderzoek. Een streep door de rekening van de jongeren, die nog 
tal van plannen hadden met hun werking, zoals eind deze maand een streekbierenavond. 
‘Maar de veiligheid primeert nu’, zegt burgemeester Defreyne. "We mogen er niet aan 
denken dat er straks iets met het gebouw gebeurt wanneer er zich jongeren in 
bevinden.”

Op vraag van het bestuur werd een stabiliteitsstudie uitgevoerd van de gebouwen aan de 
Brugsebaan 61. Die gebouwen worden door de stad gehuurd van een private eigenaar en 
ter beschikking gesteld aan de jeugdvereniging UzUz. “De studie werd uitgevoerd omdat 
er steeds meer en grote barsten in de muren kwamen. Onderzoek toonde enkele ernstige 
gebreken aan. De dakconstructie is in zeer slechte staat, er is geen ringbalk aanwezig en 
er is een vermoeden van betonrot. Deze gebreken dienen grondig en integraal aangepakt 
te worden. Op advies van de dienst veiligheid van de stad wordt het gebouw dan ook met 
onmiddellijke ingang gesloten voor het publiek en voor openbaar gebruik. “Samen met 
het jeugdbestuur en de jeugddienst zoeken we naar een geschikte oplossing voor het 
jeugdhuis”, laten Jeugdschepen Ann Bentein en burgemeester Gauthier Defreyne weten. 
“Hoe dan ook laten we de jeugdvereniging niet in de kou staan. We kunnen de 
continuïteit van de werking garanderen door activiteiten op andere locaties te laten 
plaatsvinden. In eerste instantie moeten we aan de veiligheid denken.”

Voor de jeugdvereniging zelf is dit een nieuwe klap. Veertien jaar al zitten de jongeren op 
de locatie, maar de afgelopen tien jaar hadden ze met zeven inbraken af te rekenen. Het 
vinden van medewerkers was ook niet altijd even eenvoudig. “We hadden nog plannen 
om een nieuwe vergaderruimte in te richten”, aldus een woordvoerder van UzUz. "Nu 
mogen we het pand zelfs niet meer betreden omdat het te gevaarlijk is. Het doet toch 
pijn aan ons hart, want de locatie in de Brugsebaan was onze thuis gedurende zowat 
veertien jaar. We gaan nu met de stad in gesprek gaan om te bekijken of onze 
activiteiten alsnog kunnen plaatsvinden.” Op 29 februari stond een streekbierenavond 
gepland en op 28 maart een meeting in het thema van de misdaadreeks Peaky Blinders. 
Of en waar die eventueel onderdak vinden, wordt dit weekend besproken. Het jeugdhuis 
was onder meer bekend voor activiteiten als Balloween of In Uzn'Of - die hoogtepunten 



blijven de jongeren bij. “Toch laten we een plaats achter waar we veel mooie 
herinneringen hebben. Een plaats die je ook wel je tweede thuis kon noemen. De werking 
stopt niet, omdat we weten dat er jongeren in Gistel zijn die een plaats als deze nodig 
hebben”, klinkt het nog op sociale media. (TVA)

In de beleidsbrief staat het woord jeugdinfrastructuur enkel vermeld onder de 
Operationele Doelstelling “2.3 Blijven inzetten op het ondersteunen van jeugdkampen 
door jeugdbewegingen en jeugdorganisaties”. Hiermee zou de vrees kunnen ontstaan dat 
er niet in de richting van de infrastructuur van de jeugdhuizen wordt gekeken.

1. Wordt er deze legislatuur ook ingezet op de infrastructuur van jeugdhuizen? Welke 
initiatieven worden genomen?

2. Is er zicht op het aantal jeugdhuizen dat gehuurd wordt op de private markt, het 
aantal dat ter beschikking gesteld wordt door het lokaal bestuur en het aantal in eigen 
beheer?

3. Is er zicht op de staat van de infrastructuur van de jeugdhuizen in Vlaanderen?

4. De minister geeft in zijn beleidsbrief aan: “Wat betreft de eigen jeugdinfrastructuur 
zal ik in het verlengde van de audits en QuickScans die de afgelopen jaren werden 
uitgevoerd, verder relevante informatie verzamelen en structureren i.f.v. een 
meerjarenplan.” 

Zullen deze audits en Quickscans ook voor jeugdhuizen (kunnen) gebeuren?
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1. De bevoegdheid van de Vlaamse Overheid met betrekking tot jeugdinfrastructuur 
beperkt zich in principe tot de bovenlokale jeugdinfrastructuur. Sinds de oprichting in 
1998 heeft het Fonds Culturele Infrastructuur (FoCI) de decretaal verankerde taak 
investeringssubsidies te verstrekken voor het bouwen, uitbreiden, verbouwen of 
aankopen van cultuur- en jeugdinfrastructuur met bovenlokaal belang. 
Investeringsmiddelen voor lokale cultuur- en jeugdinfrastructuur werden op dat 
moment overgedragen naar het Gemeentefonds. Het Besluit van de Vlaamse regering 
voor het verlenen van investeringssubsidies voor culturele infrastructuur met 
bovenlokaal belang van 9 juni 2017 (informeel “FoCI-reglement” genoemd) vormt de 
wettelijke basis en het leidend kader voor het verlenen van investeringssubsidies door 
het Fonds Culturele Infrastructuur (FoCI). Bovenlokale jeugdinfrastructuren - en dus 
ook jeugdhuizen met een bovenlokale werking - kunnen beroep doen op 
investeringssubsidies, voor zover de aanvraag past binnen de voorwaarden van het 
FoCI reglement. 

2. Het Departement Cultuur, Jeugd en Media heeft slechts een beperkt zicht over de 
jeugdinfrastructuur in het algemeen en kan dus geen volledig antwoord geven. 

3. Zie vraag 2.

4. De geciteerde passage heeft betrekking op de ‘eigen jeugdinfrastructuur’. Dit verwijst 
naar de jeugdinfrastructuur die eigendom is van de Vlaamse Gemeenschap of waarvan 
zij de verplichtingen gebonden aan het eigenaarschap op zich neemt met betrekking 
tot onderhoud en beheer. 

Infrastructuren die niet binnen deze eigen infrastructuur vallen kunnen beroep doen op 
de investeringssubsidies en andere initiatieven van het Fonds Culturele Infrastructuur. 
Voor lokale jeugdwerkinfrastructuur wordt dit jaar nog een communicatiecampagne 
opgestart door Pulse Transitienetwerk Cultuur Jeugd Media, in opdracht van het Fonds 
Culturele Infrastructuur.


